
Zápis ze schůze výboru České internistické společnosti 

(Schůze se konala 6. 6. 2024 v Praze) 

 

Přítomni: prof. J. Bultas, prof. R. Češka, doc. D. Karetová, prim. L. Kotík,  

prof. E. Králíková, prof. H. Rosolová, prof. Š. Svačina, MUDr. J. Škrha jr., prof. V. Tesař,  

prof. J. Widimský, za sekretariát: M. Dolejšová, Ing. T. Řezníčková Aleksić, Ing. L. Votavová 

 

Omluveni: prof. M. Haluzík, MUDr. T. Hauer, prim. Z. Monhart, prof. M. Souček, prim. P. Svačina, 

prof. J. Škrha, prof. J. Václavík, prof. J. Vítovec, prof. M. Vrablík 

 

Prof. R. Češka přivítal přítomné členy výboru a s politováním oznámil, že aktuální tragická událost na 

železnici a následné rušení spojů ovlivnili mimo jiné i účast na schůzi výboru ČIS. Zápis z minulé schůze 

byl schválen bez připomínek. 

 

Termín příští schůze se slavnostním předáváním cen ČIS: středa 18. 9. 2024 od 14:00, Praha 

(Autoklub ČR). 

 

Výroční kongresy ČIS 

XXXI. Kongres ČIS + 37. Světový internistický kongres WCIM 30.10. – 2.11.2024, Praha –  

Kongres ČIS bude probíhat paralelně s World Congress of Internal Medicine (WCIM) v Kongresovém 

centru Praha. Příprava bloků a odborných sympozií u obou akcí se finalizuje. Prof. J. Widimský sdělil, 

že program Kongresu ČIS bude ve čtvrtek 31.10. a v pátek 1.11. začínat v 11 hodin dopoledne z důvodu 

zároveň probíhajícího programu na WCIM, kam jsou všichni účastníci zváni. Slavnostní zahájení obou 

kongresů bude společné ve středu 30.10. Účastníci Kongresu ČIS mají volný vstup na světový kongres 

WCIM. Aktuální informace o obou akcích jsou dostupné na webových stránkách ČIS www.cisweb.cz  

a na stránkách akcí www.kongrescis.cz a www.wcim2024.com. 

 

Další akce 

XXXI. cyklus seminářů Interna Informans (jaro 2024) - prof. R. Češka informoval o právě 

probíhajícím úspěšném cyklu seminářů, který se konal 14.5. v Olomouci, 21.5. v Plzni a 4.6. v Brně. 

Dále bude probíhat 11.6. v Českých Budějovicích, 12.6. v Ústí nad Labem a 25.6. v Praze. 

Zpráva z XXXII. výročního sjezdu ČKS 4. – 7. 5. 2024, Brno – v rámci sjezdu se konal Blok ČIS: 

Diferenciální diagnostika ve vnitřním lékařství a Společné sympozium ČIS, ČKS, ČAS. Velmi dobrá 

odezva na oba bloky, oba dobře navštíveny. Prof. R. Češka poděkoval všem přednášejícím v uvedených 

blocích. 

Zpráva z 9th McMaster International Review Course in Internal Medicine (MIRCIM) 9.5. - 11. 

5. 2024, Krakov – MUDr. J. Škrha, jr., který se akce zúčastnil, informoval přítomné o jejím průběhu. 

Akce byla úspěšná, výsledky Best case report – 1. místo ze všech sdělení (více než 80) získala MUDr. 

B. Čápková z Krajské nemocnice Tomáše Bati ve Zlíně, jako druhá nejlepší byla MUDr. Barbora 

Pospíšilová Nemocnice ve Frýdku-Místku. Letos poprvé spolufinancováno z Visegradského fondu. 

 

Národní program komplexní interní péče 2024 (NPKIP) 

NPKIP je v zásadě finálně připravený. Byl vznesen návrh publikovat program v podobě draftu k diskuzi 

a předat na Ministerstvo zdravotnictví k případnému schválení/záštitě. Dále je možné vydání v časopise 

Vnitřní lékařství. 

 

Časopis Vnitřní lékařství 

Zvažuje se možnost tištěného vydání draftu NPKIP. Prof. H. Rosolová ověří se Solenem. Jinak vše běží 

bez problémů. 

 

http://www.cisweb.cz/
http://www.kongrescis.cz/
http://www.wcim2024.com/


Zpráva Revizní komise 

Předseda Revizní komise ČIS prof. J. Bultas referoval o nákladech, výnosech a celkovém stavu fondu 

ČIS u ČLS JEP, který je v plusu. Revizní komise nenašla žádné pochybení a revizní zpráva byla 

schválena. 

 

Sekce ambulantních internistů 

Seznam zdravotních výkonů - inventura bodů. Bodová hodnota bodu pro interní obory (nejen pro 

internu) bude 93 haléřů, což je pokles oproti minulému roku. Výbor zásadně protestuje a nesouhlasí  

s dramatickým snížením navrhované ceny bodu. 

Nové výkony – žádat o nové výkony je v tuto chvíli zbytečné. Bez vybavení přístroji je práce poměrně 

dobře hodnocena. 

 

Sekce mladých internistů 

Dny mladých internistů, 6. - 7. 6. 2024, Martin – akce probíhá v těchto dnech. MUDr. J. Škrha, jr. 

sdělil, že tři členové ČIS využili grantovou podporu ČIS pro účast na této akci. 

Seminář k atestačním otázkám pro mladé internisty - 19. 9. 2024, Praha - letos nově v prostorách 

hotelu Novotel v Kateřinské ulici na Praze 2. Rozesílka pozvánky proběhne v první polovině června. 

Očekávaná účast kolem 50 osob. 

Instagram ČIS - aktivita je v procesu, další informace budou následovat. Spolupráce s MUDr.  

K. Koudelkovou z FNKV. 

 

Struktura sekretariátu ČIS 

Na částečný úvazek nastupuje po mateřské dovolené jako projektová manažerka Ing. T. Řezníčková 

Aleksić, která bude řešit konkrétní úkoly tak, jak ji budou přidělovány. Funkci výkonné ředitelky bude 

zastávat Ing. L. Votavová, která pro ČIS pracuje na plný úvazek. Spolupráci s ČLS JEP, kraji  

a krajskými konzultanty má na starosti M. Dolejšová, on-line komunikaci Mgr. J. Zaspalová. 

 

Spolupráce s odbornými společnostmi 

V prosinci 2023 proběhlo předběžné jednání se zástupci ČPFS ČLS JEP ohledně sdílení spánkových 

kódů, jasný výstup zatím není hotový. Schůze se za ČIS zúčastnili Prof. O. Ludka, prim. Z. Monhart a 

MUDr. J. Škrha, jr. 

Stanovisko ČCHS ČLS JEP k žádosti ČIS o sdílení kódu výkonu 51850 - Převaz rány metodou 

NPWT založené na kontrolovaném podtlaku – výbor ČCHS jednomyslně schválil sdílení tohoto kódu 

pro internisty (podepsán prof. Z. Kala). Zástupci MZ si ještě vyžádali stanovisko České společnosti pro 

léčbu rány, schválení zaslala prof. L. Veverková za podmínky, že bude docházet u pacientů ke 

správnému hodnocení rány a aplikace NPWT bude prováděna lékařem se specializovanou způsobilostí. 

Jednání na MZ ČR proběhlo dne 6. 6. 2024 za účasti prof. O. Ludky. 

Národní rada osob se zdravotním postižením ČR - návrh na úpravu úhradové skupiny 

zdravotnických prostředků. Mgr. V. Krása žádá o podporu. ČIS v principu podporuje, ale není to ve 

většině případů v gesci interny. 

Řešení problematického chování na nepsychiatrických pracovištích (prof. V. Černý) – možná 

nominace zástupce ČIS. Výbor zatím nikoho nenominoval. 

Mezioborové stanovisko "Zásady účelné hemoterapie" (plk.gšt. MUDr. Bohoněk) - ČIS se připojuje 

ke stanovisku. 

Alergologie jako obor pro internistu – návrh na zkrácení přípravy mezi alergologií a internou. Podle 

vzoru endokrinologie se pokusit vyjednávat. Bude předáno prim. Z. Monhartovi, aby jednání s Českou 

společností alergologie a klinické imunologie ČLS JEP zahájil. 



Publikační soutěž ČIS 

Komise ve složení doc. D. Karetová, prof. V. Tesař a prof. J. Widimský hodnotila všechny publikace 

přihlášené do aktuálního ročníku soutěže (publikace vydané v roce 2023). 

Kategorie „Monografie“: 

1. místo: Jan Václavík, Zdeněk Lys a kol.: „Multiborbidita v klinické praxi“ 

2. místo: Jitka Mlíková Seidlerová, Ondřej Petrák, Petra Vysočanová: „Hypertenze pro praxi“ 

3. místo: Naděžda Petejová, Josef Zadražil, Vladimír Teplan, Arnošt Martínek: „Nefrologie kritických 

stavů“ 

Kategorie „Původní práce autorů do 40 let“: 

1. místo: Martin Šatný a kol.: „Genetic risk score in patients with the APOE2/E2 genotype as a predictor 

of familial dysbetalipoproteinemia“ 

2. místo: Ondřej Krystyník a kol.: „Non-altered incretin secretion in women with impaired fasting 

plasma glucose in the early stage of pregnancy: a case control study“ 

3. místo: Jozef Dodulík a kol.: „Pacient se vzácnou tuberkulózní formou konstriktivní perikarditidy“ 

Výbor všem oceněným gratuluje k úspěchu. Zároveň byl vyhlášen nový ročník publikační soutěže ČIS. 

Vyhlášení nového ročníku soutěže v kategorii 1. Monografie a 2. Původní práce autorů do 40 let. 

Odměny jsou u obou kategorií následující: 1. cena – odměna 30 000,- Kč, 2. cena odměna 20 000,- Kč, 

3. cena odměna 10 000,- Kč. Práce, které byly publikovány v roce 2024, je možné do soutěže přihlásit 

do 31. 5. 2025. Původní práce a monografie je třeba zaslat na adresu sekretariátu ČIS: Sokolská 31, 120 

00 Praha 2. Současně je třeba přihlášku do soutěže ohlásit na emailové adrese sekretariátu ČIS: 

info@interna-cz.eu. 

 

EFIM 

Členský poplatek ČIS za rok 2024 činí 4 443,- EUR. 

9th EFIM Day, 18. 10. 2024, Brusel - účastnit se bude prim. Z. Monhart, účast zvažuje i prof. R. Češka 

pokud mu to pracovní povinnosti dovolí. Náklady na účast výborem schváleny. 

 

Různé 

Nabídka propagace odborných společností ČLS JEP – ČIS v tuto chvíli nevyužije. 

Prim. L. Kotík připomněl probíhající aktivitu České společnosti tělovýchovného lékařství (Prof. E. 

Sovová), na které spolupracuje a kterou je tvorba národních doporučení pro pohybovou aktivitu. 

Navrhuje šíření osvěty prostřednictvím televize, vše je zatím v počátku řešení. ČIS aktivitu podporuje.  

Vědecká rada ČLK – debata o eutanázii. Odhlasovalo se, že se nepodpoří, ale debata stále pokračuje. 

Diskutovány problémy zneužití a další argumentace. Prim. L. Kotík se jednání ČLK účastní a výbor ČIS 

jeho stanoviska podporuje. 

 

 

Zapsala Ing. L. Votavová 

Schválil prof. R. Češka 


